
Sociokratigruppen Urbania - Referat af møde torsdag d. 16/5-2024  
Dagsorden
1. Forslag til beslutninger fra hjælpecirklen vedr. Sekretærens rolle - 
referatskrivning, inkl. ref. på websider - IT infrastruktur”. 
2.Orientering om fra hjælpecirklen om Facilitatortræningskurset. 
3.Evaluering af valgproces til bestyrelsen på gf d. 29/4-24 
4.Orientering fra studietur til Wien med fokus på læring om sociokrati. 
5.Indlæg til Urbanias nyhedsbrev.
6.Fastlæggelse af mødekalender 2. halvår 2024.

Tid Min Emne
16.30 10 Tjek-ind 
16.40 15 ADMIN

A(ttendance): Cleo, Inger, Merete, Nille, Riko, Ane. 
Jens-Erik kommer kl. 19 til spisning, hygge og farvel til gruppen 
Afbud: Ingen
D(uration): mødets varighed. 2 t 30 min med spisning bagefter.
M(inutes): referat fra sidst d. 17/4-2024. Referatet godkendes. 

I(nformation): meddelelser.
Inger og Riko fortalte om møde med KAB ang. kommunens anvisningsret til syv 
små boliger efter indflytningen, og om proces for tildeling af boliger til dem, der 
er førstegangsindflyttere. Det skal op i bestyrelsen. 

N(næste 2 møder)
Man. 24. juni kl. 16.30-19 hos Nille, Postholdervej 8, 2400 NV. Afbud Cleo. 
Tirs. 20. august kl. 16.30-19. Sted: Broen i Lundtoftegade. (Riko booker lokalet).
 

16.55 5 Samtykke til dagsordenen fra alle. 
 

B

17.00 30 1. Forslag til beslutninger fra hjælpecirklen vedr. Sekretærens rolle - 
referatskrivning, inkl. ref. på websider - IT infrastruktur”. 
(Riko og Cleo).

Cleo præsenterede forslag om opdeling af beslutningsloggen efter 
emner og typer af beslutninger i en aktiviteslog (udadvendt) og 
operativ log (indadvendt). 

I reaktionsrunden blev nævnt fordele og ulemper ved den 
nuværende kronologiske log og forslaget om opdeling. Herefter: 

Beslutning om beslutningslog:
- den organiseres kronologisk med det nyeste øverst og emnet 

fremhævet i fed
- To emner har egne sektioner under loggen:

B
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- Valg til process -roller (facilitator, sekretær, leder)
- Gruppens mødeplan for et halvt år ad gangen. 

Cleo indledte herefter om backloggen: 18/1-23 blev det besluttet at 
“Det påhviler alle medlemmer at skrive punkter ind i backloggen”. 
Runde med reaktioner førte til en beslutning. 

Beslutning om backlog:
Punkter til dagsordenen sendes til sekretær og facilitator cc til hele 
gruppen med angivelse af om punktet haster. De tager herefter 
stilling til om punktet haster og skal på førstkommende møde, eller 
det prioriteres i fællesskab på møde i gruppen under punktet 
“Opdatering af backlog”.

- Backloggen behandles på hvert gruppemøde, og sekretæren 
opdaterer den bagefter. 

Vi nåede ikke alle punkterne i dokumentet Forslaget om 
processroller. Vi aftalte at tage en halv time på hvert møde, indtil vi 
har været det hele igennem (dog ikke på næste møde, hvor der er 
afbud fra Cleo). 

17.30 15 2.Orientering fra hjælpecirklen om Facilitatortræningskurset (Inger 
og Nille).

16 personer har meldt sig. 14 k og 2 m med gennemsnitsalder 59,5 
år. 
13 personer kan den første lørdag, 14 den anden og alle 16 den 
sidste lørdag. 
Forslag om at de øvrige kursusdeltagere får bogen Many Voices til 
låns under kurset. Besluttet, at Inger køber 10 ex. 
Det er tidligere besluttet, uden at være skrevet ned, at nye i 
sociokratigruppen får et eksemplar af bogen. 

O

17.45 10 Pause

17.55 15 3. Evaluering af valgproces til bestyrelsen på gf d. 29/4-24 på 
opfordring af Tina Solveig i mail á 30/4.  (Merete).

Hvad fungerede godt, og hvad fungerede mindre godt? 
Runde med reflektioner:

- Godt at se en ny måde at foreslå kandidater på i praksis. Man 
tænkte, undervejs “kommer vi nogensinde igennem med de 
mange forslag til kandidater, og så gik det hele op.

- Jeg oplevede ikke det var vennerne fest, for jeg kendte ikke 
dem, der foreslog hinanden. 
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- Ingen nominerede sig selv - men der kunne bestyrelsen jo 
være gået foran og gjort det. 

- På den anden side blev de bestyrelsesmedlemmer, der var på 
valg jo foreslået af nogen, så det var ikke nødvendigt at de 
foreslog sig selv. 

- Mange blev glade for den anerkendelse, der ligger i at blive 
foreslået, og der blev synliggjort nogle ressourcer i gruppen, 
og nogen af dem der ikke ønskede valg, vil tænke over det til 
næste år.  

Hvad fungerede ikke så godt
- det virkede på nogen lidt tilfældigt, hvem der blev foreslået. 
- at bruge ordet nominering synonymt med at forslag giver 

indtryk af at det er en sociokratisk nomineringsproces, hvilket 
det ikke var. 

- det var især påfaldende ang nominering af forpersonen, hvor 
der blev sagt, at bestyrelsen nominerer Berit, og så blev hun 
valgt med applaus. 

Inger og Riko bringer vores refleksioner videre til Tina Solveig/ 
bestyrelsen

18.10 10 4.Orientering fra studietur til Wien med fokus på læring om 
sociokrati. (Riko). 

Riko fortalte om sine indtryk. Der kommer en rapport fra gruppen. 
Permatopia rapporten blev ikke færdiggjort. Inger deler sin del i 
gruppen og vi laver en mappe på drev til inspiration udefra. 
Vi opfordrer bestyrelsen til at bede studietursgruppen komme med 
en rapport fra turen med fokus på relevant læring og inspiration for 
Urbania - helst senest en måned efter turen. 

O

18.20 10 5.Indlæg til Urbanias nyhedsbrev (10 min). (Alle bedes tænke på 
forhånd over forslag til indholdspunkt(er) og om de vil tilbyde at 
skrive et kort indlæg. (Merete)

Inger skriver om at facilitatortræningen går i gang. 

U

18.30 10 6.Fastlæggelse af mødekalender 2. halvår 2024.

Følgende blev besluttet: 
Tirs. 20/8. kl. 16.30-19. Broen i Lundtoftegade. (Riko booker lokalet).
Man. 23/9.                               
Søn. 13/10. Kl. 10-14. Tema: evaluering af facilitator kurset .
Tors. 7/11.                               
Man. 16/12. 

B

18.40 10 Opdatering af backlog
Se backlog her
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https://docs.google.com/document/d/1rXVAT9R9WEf3LBi4b49ysVAwyhOwSoXkDZuxLyE3r1k/edit?usp=drive_link


18.50 -
19.00

10 Tjek-ud
Herunder: Mødeevaluering + hvor er jeg henne + evt. hvad har jeg 
brug for for at kunne deltage og bidrage. Max to minutter pr. person.
Intet til referat. 

28.05.24. Ane

4


